
Полтавський державний медичний університет 

 

ПРОТОКОЛ   

засідання Ради роботодавців  

 

01. 06. 2023 року                                                                                                 № 4 

м. Полтава 

 

Голова засідання – І. Ксьонз. 

Секретар засідання – О. Нестеренко.  

 

ПРИСУТНІ: 

Н. Дурдикулієва, Д. Лавренко, О. Оглобля, Г. Оксак, Л. Савченко,  

Л. Самолеліс, О. Сидоренко, В. Харченко, Н. Писаченко, М. Семеняка, 

Н. Кінаш. 

 

ЗАПРОШЕНІ: 

проректор закладу вищої освіти з наукової роботи, гарант освітньо-наукової 

програми за спеціальністю 222 – Медицина д.мед.н., професор Ігор 

Кайдашев,  завідувачка кафедри пропедевтики терапевтичної стоматології, 

гарант освітньо-наукової програми за спеціальністю 221 – Стоматологія 

д.мед.н., професор Ірина Ткаченко, проректор закладу вищої освіти з 

науково-педагогічної та виховної роботи, гарант освітньо-наукової програми 

за спеціальністю 228 – Педіатрія д.мед.н., професор Валерій Похилько, 

завідувач кафедри анатомії з клінічною анатомією та оперативною хірургією, 

гарант освітньо-наукової програми за спеціальністю 091 – Біологія і біохімія 

д.біол.н, професор Сергій Білаш, завідувачка кафедри громадського здоров’я 

з лікарсько-трудовою експертизою, гарант освітньо-наукової програми за 

спеціальністю 229 – Громадське здоров’я д.мед.н., професор Ірина 

Голованова, завідувачка аспірантурою к.пед.н. Галина Мороховець 

 

Порядок денний:  

 

1. Про зауваження, що були винесені експертами при акредитації освітньо-
наукової програми за спеціальністю 228 – Педіатрія. 
2. Про оновлення та обговорення проєкту освітньо-наукової програми 
«Освітньо-наукова програма підготовки докторів філософії в Українській 
медичній стоматологічній академії за спеціальністю 222 – Медицина». 
3. Про оновлення та обговорення проєкту освітньо-наукової програми 
«Освітньо-наукова програма підготовки докторів філософії в Українській 
медичній стоматологічній академії за спеціальністю 221 – Стоматологія». 
4. Про оновлення та обговорення проєкту освітньо-наукової програми 
«Освітньо-наукова програма підготовки докторів філософії в Українській 
медичній стоматологічній академії за спеціальністю 091 – Біологія». 
5. Про оновлення та обговорення проєкту освітньо-наукової програми 
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«Педіатрія». 
6. Про оновлення та обговорення проєкту освітньо-наукової програми 
«Громадське здоров’я». 
 

1. СЛУХАЛИ:  

Професора Валерія Похилька, який ознайомив присутніх із результатами 

акредитації за ОНП «Педіатрія» та, зокрема, звітом експертної групи про 

результати акредитаційної експертизи щодо співпраці із радою роботодавців 

університету.  

 

ВИСТУПИЛИ: 

Професор Ігор Кайдашев, який зауважив, що експертна група з акредитації 

освітньо-наукової програми «Педіатрія» у своєму звіті внесла 

рекомендативні зауваження щодо співпраці із радою роботодавців, зокрема  

залучати професіоналів-практиків із числа колективів КНП, Департаменту 

охорони здоров’я Полтавської ОДА до реалізації освітнього процесу, а також 

розглянути доцільність формування окремої Ради роботодавців зі 

спеціальності «Педіатрія», провести опитування роботодавців щодо якості 

ОНП за наявною анкетою для врахування отриманих пропозицій при її 

перегляді. 

 

Професор Валерій Похилько, який доповів, що наразі навчально-методичним 

відділ забезпечення якості вищої освіти уже проведено опитування 

роботодавців щодо якості освітньо-наукової програми, а результати його 

оприлюднено на офіційному вебсайті університету; відмітив, що роботодавці 

у загальному оцінили на 4.5. бала із 5.0 ОНП за критеріями «Достатність 

переліку дисциплін за вибором», «Зміст загальних компетентностей», «Зміст 

фахових компетентностей», «Тематика наукових досліджень», «Форма 

підсумкового контролю за навчальними дисциплінами», «Форма атестації 

аспірантів», «Достатність обсягу дисциплін для здобуття мовних 

компетентностей», на 4.0 бала з 5.0 – за критеріями «Достатність  обсягу 

оволодіння загальнонауковими компетентностями», «Достатність обсягу 

набуття універсальних навичок дослідника», «Достатність обсягу набуття 

професійної і практичної підготовки», на 3.5 бала з 5.0 – за критеріями 

«Чіткість структури навчального плану», «Зміст компонентів програми», на 

3.7 бала з 5.0 – за критерієм «Здатність забезпечити успішну професійну 

діяльність». 

 

Віктор Харченко, який запропонував залучати професіоналів-практиків до 

реалізації ОНП шляхом сприяння участі аспірантів  у заходах БПР, що 

реалізовуються Полтавським державним медичним університетом та його 

партнерами. Зауважив, що стосовно ОНП за спеціальністю 221 – 

Стоматологія можна розширювати участю у Всеукраїнській конференції 

«Сучасні методи відновлення зубів», що проводиться спільно із Асоціацією 
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стоматологів України та Головним департаментом охорони здоров'я 

Полтавської обласної державної адміністрації у частині наукової роботи, 

можливо, із виокремленням у подальшому окремої секції лікарів-молодих 

вчених із проведенням для них майстер-класів, тренінгів науково-

практичного спрямування.  

 

Григорій Оксак, який висловився про доцільність формування окремої Ради 

роботодавців і зауважив, що навчання на третьому освітньо-науковому рівні 

вищої освіти, з-поміж іншого, має специфіку і щодо працевлаштування 

випускників. Бюджетна форма підготовки в аспірантурі, що становить майже 

95 % у Полтавському державному медичному університеті, передбачає 

працевлаштування випускника на його кафедрах чи наукових підрозділах. 

При цьому, виконуючи консультативну діяльність, чи власне лікувально-

діагностичну роботу за посадовими обов’язками, доктори філософії 

працюють на клінічних базах університету – лікувальних закладах міста 

Полтави. Тому  створення окремого органу ради роботодавців третього 

(освітньо-наукового) рівня не є виправданим.  

 

 

Ігор Ксьонз, який запропонував долучити до складу ради роботодавців 

адміністративних та науково-педагогічних працівників представників ЗВО 

м. Полтава, які у своїй роботі здійснюють освітню діяльність на третьому 

рівні вищої освіти. 

 

 

УХВАЛИЛИ:  

Рекомендувати проектним групам та грантам ОНП залучати професіоналів-

практиків до реалізації ОНП шляхом сприяння участі аспірантів  у  заходах 

БПР, що реалізовуються Полтавським державним медичним університетом 

та його партнерами. 

 

2. СЛУХАЛИ: 
Професора Ігоря Кайдашева, який представив проєкт освітньо-наукової 
програми «Освітньо-наукова програма підготовки докторів філософії в 
Українській медичній стоматологічній академії за спеціальністю 222 – 
Медицина». 

  

 

 

 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Григорій Оксак, який підтримав проєкт даної ОНП і зауважив, що  розвиток 

медичних послуг та управління медичною інформацією на освітні 
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інформаційних систем є пріоритетним напрямом діяльності медичної галузі 

та складником спільної програми цифровізації МОЗ, Національної служби 

здоров’я України, ДП «Електронне здоров’я», ДУ «Центр громадського 

здоров’я МОЗ України», а відтік, уведення до програми дисципліни 

«Цифровізація вищої освіти і досліджень у галузі охорони здоров’я» є 

назвичайно своєчасним рішенням. 

 

Віктор Харченко, який зауважив, що робота  з основними інформаційними 

ресурсами є важливою у розрізі професійної діяльності і лікаря, і вченого, і 

викладача. 

 

Олександр Оглобля, який підкреслив значущість включених до ОПП змін та 

зауважив, що увага до питань подолання кризової ситуації у внутрішньо 

переміщених осіб є важливою і необхідною сьогодні, тому детальне вивчення 

складових цього питання є доцільних зокрема на третьому (освітньо-

науковому) рівні вищої освіти. 

 

 

УХВАЛИЛИ:  

За результатами відкритого голосування (усі присутні «За», «Проти» та 

«Утримались» немає): підтримати проєкт ОНП та рекомендувати його Вченій 

раді Полтавського державного медичного університету до затвердження. 

 

3. СЛУХАЛИ: 

Професора Ірину Ткаченко, яка представив проєкт освітньо-наукової 
програми «Освітньо-наукова програма підготовки докторів філософії в 
Українській медичній стоматологічній академії за спеціальністю 221 – 
Стоматологія». 
 

ВИСТУПИЛИ: 

Віктор Харченко, який зауважив, що проєкт програми відповідає вимогам 

сьогодення, відмітив, що така динамічна дисципліна як «Інтегративна 

стоматологія» має у реальному часі враховувати актуальні проблеми сучасної 

стоматологічної науки. А детальне вивчення ролі впливу циркадіанних 

ритмів на особливості перебігу загоювання ран при проведенні оперативних 

втручань в щелепно-лицьовій ділянці є прогресивним науковим напрямом 

сьогодні. 

 

УХВАЛИЛИ:  

За результатами відкритого голосування (усі присутні «За», «Проти» та 

«Утримались» немає): підтримати проєкт ОНП та рекомендувати його Вченій 

раді Полтавського державного медичного університету до затвердження. 
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4. СЛУХАЛИ:  
Професора Сергія Білаша, який представив проєкт освітньо-наукової 
програми «Освітньо-наукова програма підготовки докторів філософії в 
Українській медичній стоматологічній академії за спеціальністю 091 – 
Біологія». 
 

 

ВИСТУПИЛИ:  
Григорій Оксак, який зауважив, що дана програма була успішно 

акредитована у 2019 році із переважною більшістю відмінних оцінок, а її 

випускники успішно працюють в університеті, переймали науковий досвід в 

Університеті Поля Сабатьє у Франції, а сама програма є перспективною. 

 

Олександр Оглобля, який підкреслив, що галузі біології та охорони здоров’я 

у середовищах лі кульних закладів та закладів вищої освіти перебувають у 

нерозривному взаємозв’язку, об’єднані терміном «Біомедична наука», тому 

вивчення аспірантами дисципліни «Трансляційна медицина» сприятиме 

оволодінню універсальних навичок дослідника і професійних 

компетентностей.  

 

 

УХВАЛИЛИ:  

За результатами відкритого голосування (усі присутні «За», «Проти» та 

«Утримались» немає): підтримати проєкт ОНП та рекомендувати його Вченій 

раді Полтавського державного медичного університету до затвердження. 

 

 

5. СЛУХАЛИ:  

Професора Валерія Похилька, який представив проєкт освітньо-наукової 
програми «Педіатрія». 
 

ВИСТУПИЛИ:  
 
Наталія Кінаш, яка підтримала проєкт ОНП і підкреслила, що дитина може 
розвиватися відповідно до свого віку в стабільних безпечних умовах, а в 
ситуації війни та вимушеного переселення даний процес порушується. Щоб 
ефективно надати допомогу дитині, в першу чергу, слід працювати з її 
батьками. Чим молодша дитина, тим більше часу і зусиль цьому варто 
приділяти. Відтак, робота із внутрішньо переміщеними сім’ями із дітьми має 
бути у пріоритеті педіатричної служби всіх рівнів, а вивчення її особливостей 
має, обов’язково, здійснюватися в аспірантурі.  
 

УХВАЛИЛИ:  
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